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INNEHÅLLSFÖRTECKNING
§24 Ansökan om särskilt bidrag från Saltsjöbadens GK
§25 Avslut av pilotprojektet En frisk generation i Fisksätra
§26 Ansökan gällande sommarlovsaktiviteter i Fisksätra
§27 Motion – Föreningars värdegrund
§28 Motion – Fritidsgårdarnas öppettider helgdagar och lov
§29 Motion - Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare
§30 Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden
§31 Politikerinitiativ - Sittplatser intill idrottsplatser
§32 Politikerinitiativ - Komplettering till kapacitetsutredningen
§33 Politikerinitiativ - Bygga ut befintlig ridanläggning med stall/ridhus/hagar 

på Stall Compass för att möta behovet av ridverksamhet för barn och 
ungdomar i Nacka kommun

§34 Politikerinitiativ fler näridrottsmöjligheter i områdena Finnboda, 
Finnberget, Henriksdal, Kvarnholmen och Saltsjöqvarn

§35 Medborgarförslag - Utegym på Saltsjöbadens IP
§36 Medborgarförslag - Nacka Aktivitetscenter
§37 Medborgarförslag om skatepark i Nacka
§38 Redovisning delegationsbeslut
§39 Redovisning anmälda handlingar
§40 Åtgärder i föreningsbidragen för att kompensera föreningar som förlorar 

ekonomiskt till följd av spridningen av Coronaviruset (COVID-19)
§41 Avsteg från riktlinjerna gällande administrationsbidraget
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§ 24                FRN 2020/47

Ansökan om särskilt bidrag från Saltsjöbadens GK 

Beslut 
Fritidsnämnden avslår Saltsjöbadens ansökan om särskilt bidrag om 250 000 kronor.

Sammanfattning av ärendet 
Saltsjöbadens Golfklubb (SGK) driver tillsammans med Saltsjöbadens IF (SIF) en 
konstsnöanläggning på SGK:s golfbana. De har under vintrarna tillhandahållit ett 
konstsnöspår som både allmänhet och föreningsliv kunnat nyttja för längdskidåkning.

För att det banklån som krävdes för investeringskostnaden skulle beviljas gick Nacka 
kommun in som borgenär. Föreningarna bildade tillsammans ett aktiebolag (Skidbolaget) för 
att sköta driften av anläggningen. SIF beviljades senare ett driftsbidrag om 250 000 kronor per 
år under en treårsperiod för driften av konstsnöanläggningen. SIF har även ett ytterligare 
ekonomiskt stöd enligt en överenskommelse för spårdragning som är uppdelat på en fast och 
en rörlig del. Maxbeloppet för detta bidrag är 65 000 kronor per år.

SGK har nu inkommit med en ytterligare ansökan för driftkostnader av anläggningen. 
Orsaken till ansökan är att byggprojektet övertrasserade budget med cirka 1 miljon kronor 
samt uteblivna intäkter till följd av den milda vintern 2019-2020.

Efter samtal med båda föreningarna har det framkommit att Skidbolaget hotas av konkurs till 
följd av den ansträngda ekonomin. De 250 000 kronorna SGK ansökt om för att undvika 
konkursen samt de bidrag/stöd SIF årligen erhåller för driftkostnader och spårdragning är 
sannolikt inte tillräckliga för att undvika en konkurs på sikt.

Mot denna bakgrund föreslås att ansökan avslås.

Handlingar i ärendet 
Tjsk särskilt bidrag till Saltsjöbadens GK
Bilaga Bidragsansökan konstsnö-anläggning från Saltsjöbadens Golfklubb  GDPR
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.   - - - - -
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§ 25                FRN 2017/103

Avslut av pilotprojektet En frisk generation i Fisksätra 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bifalla sökta bidraget till En Frisk Generation, dock längs till och 
med 30 juni 2021 och att få kontinuerlig uppdatering av verksamheten.

Sammanfattning av ärendet 
Pilotprojektet En frisk generation i Fisksätra, samfinansieras mellan Nacka kommun och 
Stena fastigheter. Stiftelsen En frisk generation leder projektet som syftar till att erbjuda 
barnfamiljer i Nacka kommun kostnadsfria aktiviteter och hälsosam kost under ett läsår. 
Projektet inleddes under 2018 med stora förhoppningar om tillväxt både avseende samarbeten 
med föreningar och rekrytering av deltagare. Kommunens försäljning och nedläggning av 
Fisksätra skola har bidragit till att projektets inför år två fått starta om ånyo med nya 
samarbeten med nya skolor, vilket påverkat rekrytering till projektet negativt. Under andra 
året har projektet haft svårt etablera samarbeten med föreningar och att rekrytera 
kompletterande ideella ledare till aktiviteterna. Stena fastigheter har meddelat att de inte 
fortsätta finansiera projektet. Med detta faktum och ovan nämnda svårigheter görs 
bedömningen att kommunen inte ska fortsätta att finansiera projektet. Föreslaget beslut 
innebär att projektet finansieras fram till halvårsskiftet 2020 och att projektaktiviteterna 
fortsätter fram till slutet av vårterminen 2020 med nuvarande deltagare.

Handlingar i ärendet 
tjskr Avslut av pilotprojekt En frisk generation.
Bilaga 1 Slutrapport för pilotprojektet En frisk generation i  Fisksätra feb 2020
Bilaga 1 till slutrapport Sammanställning En Frisk Generation jan-sep 19 Nacka
Bilaga 2 till Slutrapport. Utvärdering av implementering av programmet En Frisk Generation
Bilaga 3 till slutrapport -Statistik och nyckeltal från Fisksätra - februari 2020
 

Yrkanden
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade att nämnden beslutar att bifalla sökta bidraget till En Frisk 
Generation, dock längs till och med 30 juni 2021. Och att få kontinuerlig uppdatering av 
verksamheten. yrkade förlängning till juni.
Ella Tegsten (S) yrkade bifall till Gunilla Grudevall Steens (L) yrkande.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Steens yrkande.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna för Socialdemokraterna
"Frisk Generation har påbörjat ett viktigt projektarbete som går ut på att aktivera barn 
tillsammans med sina familjer. De har nått många som annars står extremt långt ifrån en 
vardag med aktivitet och föreningsliv.
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Utformningen på detta projekt har varit effektivt i att motverka och arbeta mot segregation. 
En viktig del i att bygga ett socialt hållbart samhälle. 
Projektet aktiverar genom att låta deltagarna delta och testa olika aktiviteter tillsammans med 
sin familj. Nämnden bör däremot hörsamma som det lyftes på mötet att kommunens 
förväntningar på projektet bör överensstämma med kommunens faktisks tillgångar till 
idrottsytor att utföra projektet på. 
Projektet har fungerat för den grupp som deltagit däremot har förväntningarna på antalet 
deltagare inte överensstämt med kommunens egna tillgångar att tillgodose projektet med 
idrottsytor. Socialdemokraterna har drivit att mer idrottsytor bör finnas för kommunens 
medborgare men vi ser även att detta projekt ska kunna bedrivas trots kommunens brist på 
ytor.
Mycket från projektets uppfattning saknas även in underlaget. Istället för att ärendet bordlades 
borde det ha återemitterats för kompletteringar av information. Bland annat framkom bland 
annat att Frisk Generation erbjudit sig att komplettera de resurser från Stena Fastigheter som 
uteblir med för detta år. Den informationen är svår att ta ställning till om den kommer från en 
beroende part som majoriteten ändå är. Nu kontaktade även Socialdemokraterna 
organisationen och fick samma uppgifter som majoriteten men det hade varit smidigt om 
informationen framkommit till hela nämnden via underlaget. "
 
Alena Jukic lät anteckna för Vänsterpartiet.
"Vänsterpartiet välkomnar beslutet om att förlänga och fortsätta finansera projektet ”En frisk 
generation”. En frisk generation har engagerat barn och deras vårdnadshavare i Fisksätra till 
en mer aktiv och hälsosam fritid. Vänsterpartiet anser att projektet på kort tid har varit 
lyckosamt och verkat främjande i området. Det är även väldigt uppskattat av deltagare. Att 
projektet ska utvecklas och få möjlighet att verka i Orminge är ett positivt besked då En frisk 
generation förhoppningsvis uppnår samma engagemang i det området och får möjlighet till att 
gynna boende i Orminge. Vänsterpartiet anser dock att det bör finnas ett långsiktigare 
förhållningssätt kring projektet. En frisk generation är i dagsläget beroende av ekonomiskt 
stöd från Nacka kommun och andra aktörer. För att inte det förlora det hälsofrämjande arbete 
som uppnåtts på kort tid och för att det inte ska drabba de personer som faktiskt engagerat sig 
som deltagare bör en långsiktig planering tillhandahållas. Vänsterpartiet hade önskat att 
kommunen utreder möjligheten till att permanent implementera projektet i lokalt förankrade 
föreningar"
 
Bosse Ståldal lät anteckna för Nackalistan
"Det är bra att pilotprojektet får fortsatt stöd av Fritidsnämnden fram till halvårsskiftet 2021. 
Projektet har vällovliga syften. För en långsiktig hållbarhet krävs att en eller flera lokala 
föreningar och fritidsgårdar avsätter tillräckliga resurser av väl förankrade ledare och tider i 
hallar och på planer. Man behöver därför uppnå en hållbar win-win situation. Det är av största 
vikt att enheten följer upp projektet kontinuerligt och bidrar med kunskap och kompetens."
- - - - -

6 (29)



22 april 2020

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 26                FRN 2020/51

Ansökan gällande sommarlovsaktiviteter i Fisksätra 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar bevilja föreningen Darra Musik & Dans stöd om 136 956 kronor 
för sommarverksamhet som anordnas i Fisksätra sommaren 2020.

2. Fritidsnämnden avslår föreningen Darra Musik & Dans stöd om 18 000 kronor för 
utflykter.

3. Fritidsnämnden beslutar att föreningen ska lämna in en skriftlig redovisning över 
genomförd verksamhet till Nacka kommun senast 2020-09-30 där föreningen redogör för 
antalet deltagare, genomförda aktiviteter, hur beviljat projektbidrag har använts samt 
uppskattat resultat.

Sammanfattning av ärendet 
Föreningen Darra Musik & Dans har lämnat in ansökningar om bidrag för att genomföra 
sommarlovsverksamhet i Fisksätra. Föreningen har anordnat sommarverksamhet i Fisksätra 
varje sommar sedan 2007. De senaste åren har denna verksamhet finansierats av de statliga 
sommarlovspengarna som Nacka kommun rekvirerat. Tidigare år har fritidsnämnden beslutat 
att ge ett visst bidrag för denna verksamhet. Föreningen har efter varje år lämnat en 
verksamhetsredovisning där de redogör för verksamheten.

Sommaren 2020 vill föreningen anordna verksamhet under de tre veckor mellan den 6 till 24 
juli, då ingen annan sommarlovsverksamhet erbjuds i Fisksätra. Verksamheten kommer att 
bedrivas på Fisksätra holme, Fisksätra IP, i Aktivitetscentrum samt genom tre utflykter. Det är 
öppet för alla i åldern 10 – 18 år och gratis att vara med. Föreningen har ambitionen att nå ut 
till mellan 1300 och 1500 barn och ungdomar.

Kultur- och fritidsenheten föreslår att fritidsnämnden beslutar att stödja föreningens 
sommarverksamhet i Fisksätra men avslår ansökan om stöd för utflykter. Verksamheten möter 
ett tydligt behov som finns i Fisksätra, som visat på goda resultat tidigare år. Verksamheten 
kan ses som en del av fritidsnämndens väsentliga område, att nå nya målgrupper som av olika 
skäl inte tar del av det ordinarie utbudet.

Handlingar i ärendet 
Ansökan sommarlovsaktiviteter i Fisksätra 2020
Ansökan - Sommar i Fisksätra 2020 - DMD
Komplettering budget ansökan - Sommar i Fisksätra 2020 - DMD
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.              - - - - -
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§ 27                FRN 2019/105

Motion – Föreningars värdegrund 
Inkom den 16 september 2019 av Esa Örmä (SD)

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom föreningar redan har att följa 
Europakonventionen då den är inkorporerad i svensk lag samt att kommunen ej har rådighet 
över föreningars egna lokaler.

Sammanfattning av ärendet 
Motionären föreslår:
Att Nacka kommun avfordrar alla bidragssökande föreningar en skriftlig förhandsförsäkran 
om att föreningen utan förbehåll bejakar och tillstyrker artiklar 9 och 10 av 
Europakonventionen för mänskliga rättigheter.
Att Nacka kommun avfordrar alla bidragssökande föreningar, som hyr ut lokaler, en skriftlig 
förhandsförsäkran om att föreningen avser att medge uthyrning till alla politiska partier med 
representation i Nacka kommunfullmäktige och/eller Riksdagen, utan åtskillnad relativt andra 
hyresgäster.
Eftersom Europakonventionen är inkorporerad i svensk lagstiftning finns inte möjligheten för 
föreningslivet att inte bedriva verksamhet i enlighet med den utan att begå lagbrott. De 
föreningar inom fritidsnämndens område som hyr ut lokaler är föreningar som har egna 
anläggningar. Dessa anläggningar har kommunen inte rådighet att bestämma över. Föreningar 
med egna lokaler är alltså fria att hyra ut dessa som de önskar. Kultur- och fritidsenhetens 
bedömning mot bakgrund av ovanstående är att förslagen i motionen ska avslås.

Handlingar i ärendet 
Tjskr Motion - Föreningarnas värdegrund
Motion – Föreningarnas värdegrund (SD)
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.

 

- - - - -
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§ 28                FRN 2019/133

Motion – Fritidsgårdarnas öppettider helgdagar och lov 
Inkom 2019-11-14 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist, 
Vänsterpartiet.

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut,

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som bedöms uppfylla de angivna 
behoven i motionen.

Sammanfattning av ärendet 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019-11-14 
inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska ge extra stöd till fritidsgårdarna 
för att säkerställa att de ska kunna hålla öppet under helgdagar och lov.

Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. De 
krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående öppettider av fritidsgårdar.

Till följd av detta föreslås Kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
bedöms uppfylla de angivna behoven i motionen.

Handlingar i ärendet 
Uppdaterad Tjsk Fritidsgårdarnas öppettider helger och lov
Motion – Fritidsgårdarnas öppettider på helgdagar och lov
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna för Socialdemokraterna
"Tjänsteskrivelsen säger att det redan pågår ett arbete som uppfyller behoven i motionen. I 
ramarna för upphandling av fritidsgårdar kan vi dock inte se att det ställs krav på att hålla 
öppet på lov. Under sammanträdet påpekade nämndes ordförande att den kvantitativa 
finansieringsmodell som majoriteten beslutat om (det vill säga att de upphandlade 
fritidsgårdarna delvis kommer att få betalt baserat på prestation) sannolikt kommer att 
motivera dem att ha generösa öppettider även på lov. Det är något vi i Socialdemokraterna 
ställer oss frågande till, inte minst eftersom upphandlingen av fritidsgårdarna delvis syftar till 
att möta besparingskrav. "
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Bosse Ståldal lät anteckna för Nackalistan.
"Motionens intentioner stämmer väl överens med Nackalistans ståndpunkt, senast i vårt 
förslag till budget för kommunen under 2020. Det är fullt möjligt att prioritera öppethållande 
under helger och lov i upphandlingarna och de extra stöd till detta."
 
Alena Jukic lät anteckna för Vänsterpartiet.
"Vänsterpartiet önskar en större satsning på fritidsgårdarna både när det gäller verksamhet och 
budget. Vänsterpartiet bedömer att det blir svårt för fritidsenheten att säkerställa att 
fritidsgårdarna har öppet kvällar och helger och samtidigt göra besparingar i verksamheten. I 
upphandlingen av driften av verksamheten förslås fritidsgårdarna delas upp i olika 
storleksordningar med olika kravställningar. De olika gårdarna ska ha så kallad 
basverksamhet och särskild verksamhet. Detta ska säkerställa ökad tillgänglighet och 
meningsfull fritid på skollov och helger menar majoriteten. Vänsterpartiet menar att 
upphandlingen av verksamheten och besparingarna istället kommer bidra till en nedskärning 
av öppettider och tillgänglighet."
- - - - -
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§ 29                FRN 2019/134

Motion - Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare 
Inkom 2019-11-18 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist, 
Vänsterpartiet.

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom de krav som ställs i upphandlingen 
av fritidsgårdarna bedöms uppfylla de behov som anges i motionen samt till följd av att 
kommunalt anställda ledare i idrottsföreningar inte bedöms vara genomförbart inom befintlig 
budget.

Sammanfattning av ärendet 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019-11-14 
inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska bidra med kommunalt anställda 
fritids- och idrottsledare till fritidsgårdar och idrottsföreningar. De uttrycker även i sin motion 
att dessa ledare bör åta sig att göra extra insatser för att nå ut till barn och ungdomar som 
självmant inte söker sig till aktiviteter utanför skolan.

Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. De 
krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående fritidsgårdar.

Angående förslaget att kommunen även bör bidra med kommunalt anställda idrottsledare till 
idrottsföreningar bedömer enheten att en sådan satsning dels skulle kräva överväganden från 
fall till fall samt inte är möjlig att genomföra inom befintliga budgetramar.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Motion från Vänsterpartiet - Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare
Motion – Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna för Socialdemokraterna.
"Socialdemokraterna vill föra till protokollet att vi tycker att det är en bra idé ha idrottsledare 
anställda vid våra fritidsgårdar. Vi ser dock inte hur motionens förslag ska gå att genomföra 
då Alliansen beslutat att privatisera kommunens fritidsgårdar. I ramarna för upphandling av 
desamma ställs inte krav på anställda idrottsledare. En av anledningarna till att 
Socialdemokraterna är emot privatiseringen av fritidsgårdarna är just den minskade 
möjligheten för kommunen att styra deras verksamhet. "

12 (29)



22 april 2020

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

 
Alena Jukic lät anteckna för Vänsterpartiet.
"De krav som ställs i upphandlingen är inte tillräckliga för att nå de ungdomar som idag 
befinner sig utanför organiserad idrotts- och fritidsverksamhet. Vänsterpartiet håller fast vid 
motionen om att kommunen bör ha fritids- och idrottsledare anställda som har  uppdrag i att 
söka upp och lotsa de ungdomar som idag inte är i fritidsverksamheten och som inte är aktiva 
i någon typ av förening. Anbudsgivarna har idag dessutom inget uppsökande krav i 
upphandlingen vilket Vänsterpartiet menar leder till att de barn och ungdomar som är utanför 
organiserad verksamhet kommer fortsätta hamna utanför."
 
Bosse Ståldal lät anteckna för Nackalistan.
"Det kan vara berikande att fritidsledare verkar i idrottsföreningar och vice versa. Alla kan 
vinna på ett sådant samarbete och de finns goda erfarenheter av detta. Det är int nödvändigt 
att fritidsledarna är kommunalt anställda. Det kan fungera minst lika bra om dom är anställda 
av en förening."
- - - - -
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§ 30                FRN 2019/135

Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden 
Inkom den 10 december 2019 av Fredrik Holmqvist (V)

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom det antal fritidsgårdar som finns i 
kommunen bibehålls och ingen utökad kapacitet är planerad. Motionen anses därmed 
färdigbehandlad.

Sammanfattning av ärendet 
Motionärerna ser möjligheten att genom att fritidsgårdar finns i bostadsområdena ökar även 
chansen för högre närvaro och önskar att kommunen ska etablera fritidsgårdar i alla större 
bostadsområden i kommunen där de idag saknas. I Nacka finns idag sju fritidsgårdar spridda i 
alla kommundelar. Ungdomar i olika större bostadsområden har redan idag möjlighet att delta 
i den verksamhet som bedrivs i kommunens fritidsgårdar.

Inom de ekonomiska ramar som fritidsnämnden har för budgetåret 2020 finns besparingskrav 
som berör fritidsgårdarna och ingen utökad budget eller kapacitet är planerad inom de 
närmaste åren. I dagsläget planeras för en upphandling av driften av kommunens fritidsgårdar. 
Den kommer att utannonseras under våren 2020. De fritidsgårdar som ingår i upphandlingen 
är de som idag finns i kommunen.

Handlingar i ärendet 
Tjskr Motion - Fritidsgårdar i större bostadsområden
Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.

Protokollsanteckning
Alena Jukic lät anteckna för Vänsterpartiet.
"Enligt Vänsterpartiet har inte alla barn och ungdomar samma närhet till fritidsgårdarna. 
Därmed håller partiet fast vid motionen. Att det råder besparingskrav på verksamheten är en 
konsekvens av majoritetens prioriteringar. En ökad budget och kapacitet hade varit möjlig för 
barn och ungdomar och för fritidsgårdarna om en satsning på denna verksamhet hade 
prioriterats. Att det istället har beslutats om en upphandling av driften av kommunens 
fritidsgårdar, där det dessutom kommer vara stora skillnader på öppettider och utbud av 
aktiviteter är en nedskärning av verksamheten."
 
Bosse Ståldal lät anteckna för Nackalistan.
"Neddragningarna i budgeten för fritidsverksamhet är negativt särskilt som att Nacka växer. 
På sikt riskerar denna förebyggande och främjande verksamhet drabbas hårdare. 
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Prioriteringen av fritidsgårdarna framför de öppna träffpunkterna är ett rätt beslut men oron 
för framtiden kvarstår."
- - - - -
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§ 31                FRN 2019/140

Politikerinitiativ - Sittplatser intill idrottsplatser 
Inkom den 27 november 2019, Bosse Ståldal (NL)

Beslut 
Fritidsnämnden bifaller politikerinitiativet såtillvida att befintliga sittplatser runt idrottsplatser 
ses över.

Sammanfattning av ärendet 
Utred och genomför placering av sittplatser intill idrottsplatser så att äldre och handikappade 
kan besöka och ta del av träningar och matcher.

Att tillskapa sittmöjligheter vid de idrottsplatser i kommunen som idag saknar sittplatser 
innebär en stor investering för fritidsnämnden. En bra parkbänk kostar mellan 3 500 kronor 
och 4 500 kronor. En kartläggning om exakt placering av exempelvis bänkar vid varje 
anläggning behöver genomföras för att säkerställa att bänkarna ryms samt inte innebär en 
skaderisk för de aktiva. Inköp av 20 bänkar för 4000 kronor styck innebär en kostnad på 
80 000 kronor. Utöver investeringskostnaden tillkommer kostnader för ökad drift

Handlingar i ärendet 
Tjskr Polikerinitiativ Sittplatser intill idrottsplatser
Politikerinitiativ från Bosse Ståldal (NL)
 

Yrkanden
För Socialdemokraterna yrkade Ella Tegsten bifall till politikerinitiativet.
Gunilla Grudevall-Steen yrkade för Liberalerna att fritidsnämnden bifaller politikerinitiativet 
såtillvida att befintliga sittplatser runt idrottsplatser ses över.
Oliver Rykatkin för moderaterna, Ylva Hedman för Centerpartiet och Therese Nymoen för 
Kristdemokraterna instämde i Liberalernas yrkande.

Beslutsgång
Med avslag på Ella Tegstens bifallsyrkande beslutade fritidsnämnden i enlighet med Oliver 
Rykatkins yrkande.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna för Socialdemokraterna.
"Vi anser att förslaget är bra och ställer sig positiva till det. Det ska vara möjligt att kunna 
sitta ned och titta på idrott, särskilt eftersom det tenderar att bli stora folksamlingar i 
anslutning till matcherna. Vad avser den ekonomiska motiveringen så anser 
socialdemokraterna att frågan skulle kunna grävas djupare i vad dessa kostnader faktiskt 
avser. Det bör finnas olika sätt att möta frågan, exempelvis genom att se över olika 
finansieringsalternativ. Ev kanske idrottsföreningarna och Nacka kommun kan komma 
överens om skötseln av sittplatser, eller att det finns olika kostnader beroende på leverantör. "
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- - - - -
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§ 32                FRN 2019/138

Politikerinitiativ - Komplettering till 
kapacitetsutredningen 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar information från tidigare utredningar och förklarar med den 
noteringen politikerinitiativet färdigbehandlat.

Sammanfattning av ärendet 
År 2016 antog fritidsnämnden ”Kapacitetsutredning Fritid - behov av ytor och anläggningar 
för idrott och fritid 2017–2030” (FRN 2016/102). Denna utredning omfattade fritidsnämndens 
alla ansvarsområden. Kommunfullmäktige gav fritidsnämnden, i Mål och budget 2019–2021, 
ett särskilt uppdrag att aktualisera den så kallade kapacitetsutredningen för tillskapande av 
nya idrottsanläggningar och i samband med detta också redovisa hur planeringen för 
ersättningsanläggningar ser ut.

I politikerinitiativet framförs önskemål att ta fram statistik på hur nyttjandet av anläggningar 
ser ut över kommungränserna. Som en komplettering till 2019 års kapacitetsutredning föreslår 
politikerinitiativet en redovisning hur många barn och unga från andra kommuner som nyttjar 
Nackas idrottsanläggningar och vice versa.

Hösten 2017 presenterades en studie som beskriver hur unga i Stockholms län genom den 
ökade geografiska rörligheten åker över kommungränserna i länet för att gå i skola, av 
familjeskäl eller för att delta i aktiviteter på fritiden. Av den studien kan man utläsa att i 
många fall motsvaras antal barn och unga som nyttjar en kommuns anläggningar av ett lika 
stort inflöde som utflöde.

Handlingar i ärendet 
Tjskr Politikerinitiativ komplettering till kapacitetsutredningen
Bilaga Flödesrapport
Politikerinitiativ från Henrik Hermansson (MP): Komplettering till kapacitetsutredningen
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna för Socialdemokraterna.
"Socialdemokraterna reserverade sig för majoritetens till kapacitetsutredning 2019. Håller 
därmed fortfarande fast problemen med att närhetsprincipen inte hörsammas i utredning. 
Exempelvis genom upptagningsområden som bland annat kvarnholmen saknas i utredningen, 
istället tillhör de samma upptagningsområde som hela Sicklaön inklusive Järlahöjden. 
Majoriteten menar därmed att medborgarna i Kvarnholmen ska resa till Sicklavallen eller 
Järlahöjden eller ännu längre för att få tillgång till aktivitets och idrottsytor. 
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Detta menar vi i Socialdemokraterna ger en snedvriden bild av medborgarnas behov av 
idrottsytor och yrkade med Centerpartiet inför utredningen 2019 på att fler områden skulle 
räknas som upptagningsområden, förslagsvis att gå från majoritetens 4 områden till den 
förgående utredning 2016 som hade 10. 
Centerpartiet verkar nu ha bytt fot och istället föreslog ledamoten att ett nytt begrepp ska 
lanseras tillgänglighetsprincipen som försvar för 2019 indelning av upptagningsområden. I 
praktiken betyder att Centerpartiet med majoriteten accepterar att medborgarna ska resa 
längre till idrottsytor. "
 
Alena Jukic lät anteckna för Vänsterpartiet.
"Kapacitetsutredningen som tidigare antagits av majoriteten i Fritidsnämnden är sedan 
tidigare påpekat bristfällig. Politikerinitiativet som Miljöpartiet förslår är rimligt då det skulle 
ge Nacka kommun en bättre indikation om hur många barn och ungdomar som åker över 
kommungränser för att delta i organiserad idrott."                             - - - - -
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§ 33                FRN 2019/3

Politikerinitiativ - Bygga ut befintlig ridanläggning med 
stall/ridhus/hagar på Stall Compass för att möta 
behovet av ridverksamhet för barn och ungdomar i 
Nacka kommun 
Del av politikerinitiativ den 13 december 2018 från Richard Wendt (M)

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att avslå förlaget om att vidare utreda en utbyggnad av 
ridanläggningen Erstavik, Stall Compass. Denna del av politikerinitiativet är därmed 
färdigbehandlad.

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet gäller ett politikerinitiativ från Richard Wendt om att ge fritidsenheten i uppdrag att 
utreda möjligheter, kostnader och konsekvenser av förslaget att bygga ut befintlig 
ridanläggning med stall/ridhus/hagar på Stall Compass för att möta behovet av ridverksamhet 
för barn och ungdomar i Nacka kommun. Fritidsnämnden beslutade vid sitt sammanträde i 
februari 2019 att föreslå kommunstyrelsen att säga upp kommunens hyresavtal för 
ridanläggningen för omförhandling med syfte att skapa nya och förbättrade förutsättningar för 
ridskoleverksamhet vid anläggningen. Då kommunens försök till dialog om förutsättningarna 
med fastighetsägaren inte har varit framgångsrik bedömer fritidsnämnden att det i nuläget inte 
finns rätt förutsättningar för att inleda dialog om utbyggnad av ridanläggningen Erstavik, Stall 
Compass.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Bygga ut befintlig ridanläggning Erstavik för att möta det behov av ridverksamhet för 
barn och unga i Nacka kommun
Bilaga Politikerinitiativ Fritidsnämnden
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.
 
- - - - -

20 (29)



22 april 2020

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 34                FRN 2019/139

Politikerinitiativ fler näridrottsmöjligheter i områdena 
Finnboda, Finnberget, Henriksdal, Kvarnholmen och 
Saltsjöqvarn 
Inkom den 16 oktober 2019 av Henrik Hermansson (MP)

Beslut 
Fritidsnämnden noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i förslaget i 
politikerinitiativet om att verka för utökade ytor för bollspel vid Vilans skola. 
Politikerinitiativet anses därmed färdigbehandlat.

Sammanfattning av ärendet 
Politikerinitiativet hänvisar till utveckling inom detaljplaneprogram för Henriksdal där det 
endast finns en 7-spelarplan inplanerad och föreslår att kultur- och fritidenheten utreder 
möjligheten att utöka den befintliga bollplanen vid Vilans skola till en elvasspelarplan. 
Fritidsnämnden lämnade ett yttrande över detaljplanerprogrammet för Henriksdal vid 
nämndens sammanträde den 16 mars 2017 (§19 FRN 2017/ 29). Nämndens synpunkter finns 
noterade i samrådsredogörelsen. I dagsläget är fortsatt arbete med detaljplan för området runt 
Vilans skola vilande. Fortsatt bevakning sker vad gäller arbetet med planeringen av 
detaljplaner för Henriksdal och möjligheten att utveckla större ytor för bollspel och andra ytor 
för egenorganiserade aktiviteter.

Handlingar i ärendet 
Tjskr Politikerinitiativ fler näridrottsmöjligheter
Politikerinitiativ från Henrik Hermansson (MP): Fler näridrottsmöjligheter
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna för Socialdemokraterna.
"I hänvisning till att Socialdemokraterna reserverade sig till 2019 års kapacitetsutredning av 
denna orsak just för att närhetsprincipen inte längre kommer att hörsammas där detaljplanerna 
presenteras. Närhetsprincipen är helt enkelt utelämnad till sitt eget öde, vilket gör att 
detaljplanerna riskerar att åsidosätta viktiga perspektiv som gör att idrottsytor blir tillgängliga 
för de invånare där behoven är som störst sett till befolkningsutveckling och koncentration av 
åldersspann. Vi skulle vilja se en ytterligare ny översyn av kapacitetsutredningen för att ta 
hänsyn till närhetsprincipen i helhet inte enbart vissa kommundelar. Eftersom vår rådande 
verklighet i Nacka inte tillåter ett omtag av kapacitetsutredningen i dagsläget, ser vi det som 
en absolut nödvändighet att stötta förslag som är konstruktiva och som stärker möjligheten till 
en meningsfull fritid. "
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Bosse Ståldal lät anteckna för Nackalistan.
"Nackalistan stödjer självklart motionen särskilt som att hela området från Henriksdal till 
Kvarnholmen planeras växa kraftigt upp till 25-27 000 medborgare. I Planerna saknas 
tillräckligt med idrottsanläggningar för ett så stort område."
- - - - -
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§ 35                FRN 2020/8

Medborgarförslag - Utegym på Saltsjöbadens IP 
Inkom den 17 november 2019

Beslut 
Fritidsnämnden bifaller medborgarförslaget såtillvida att förslaget tas i beaktande vid den 
översyn av Saltsjöbadens IP som planeras i samband med den nya simhallen.

Sammanfattning av ärendet 
Medborgaren föreslår kommunen att uppföra ett utegym på idrottsplatsen i Saltsjöbaden. 
Sedan 2017 finns ett utegym i Tattby naturreservat, nära samskolan i Saltsjöbaden, och intill 
utegymmet går ett upplyst motionsspår. Mellan Saltsjöbadens idrottsplats och utegymmet i 
Tattby är det cirka 800 meter. Fritidsnämnden avslår medborgarförslaget då det redan finns ett 
utegym i närområdet.

Handlingar i ärendet 
Tjskr Medborgarförslag utegym vid Saltsjöbadens IP
Medborgarförslag utegym Saltsjöbaden IP GDPR
 

Yrkanden
Ylva Hedman för Centerpartiet yrkade att fritidsnämnden bifaller medborgarförslaget så 
tillvida att förslaget tas i beaktande vid den översyn av Saltsjöbadens IP som planeras i 
samband med den nya simhallen.
Gunilla Grudevall-Steen för Liberalerna , Oliver Rykatkin för moderaterna och Therese 
Nymoen för Kristdemokraterna instämde i Centerpartiets yrkande.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Oliver Rykatkins yrkande.
- - - - -
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§ 36                FRN 2019/122

Medborgarförslag - Nacka Aktivitetscenter 
Inkom den 9 oktober 2019

Beslut 
Fritidsnämnden avslår medborgarförslaget med hänvisning till att förslaget inte innefattas i 
det kommunala ansvaret.

Sammanfattning av ärendet 
Medborgarna föreslår kommunen att upprätta Nacka aktivitetscenter i närheten av Nacka 
forum där det ska finnas en laserdome-anläggning, en bowlinghall och en spelhall för 
minderåriga. Spelhallen föreslås bland annat innehålla flipperspel, pingisbord och andra roliga 
spel för åldersgruppen.

I Nacka finns ett brett utbud av fritidsaktiviteter för barn och ungdomar. Aktiviteterna 
anordnas både via kommunal finansiering, tillexempel kommunens sex fritidsgårdar, via 
ideella föreningar tillexempel idrottsföreningar eller scoutkårer eller via kommersiella 
näringsverksamheter tillexempel trampolinparker.

Fritidsnämnden avslår medborgarförslaget att upprätta ett aktivitetscenter med laserdome, 
bowling och spelhall då det inte är allmännyttiga anläggningar utan anläggningar som är av 
kommersiell näringslivskaraktär.

Handlingar i ärendet 
Tjskr Medborgarförslag Nacka aktivitetscenter
Medborgarförslag Nacka Aktivitetscenter GDPR
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.

 
 
- - - - -
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§ 37                FRN 2019/23

Medborgarförslag om skatepark i Nacka 
Inkom den 14 februari 2019

Beslut 
Fritidsnämnden bifaller medborgarförslaget på så sätt att förslaget att anlägga en skatepark i 
Saltsjöbaden ska beaktas i den översyn av Saltsjöbadens IP som planeras i samband med den 
nya simhallen.

Sammanfattning av ärendet 
Den 2 februari 2019 inkom medborgarförslag om att anlägga en skatepark i Saltsjöbaden. 
Fritidsnämnden planerar för närvarande inga skateboardanläggningar i Saltsjöbaden men 
kommer ha med förslaget i den översyn av Saltsjöbadens IP som är planerad att genomföras i 
samband med uppförandet av en ny simhall där.

Handlingar i ärendet 
Kopia av Tjsk Medborgarförslag om skatepark i Nacka
medborgarförslag skatepark GDPR
 

Yrkanden
Ella Tegsten yrkade För Socialdemokraterna yrkade Ella Tegsten bifall till 
medborgarförslaget. 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna för Socialdemokraterna.
"Socialdemokraterna är positiva till förslaget och välkomnar det glädjande. Medborgarförslag 
och engagemang från invånarna i kommunen är ovärderliga. 
Vi vill samtidigt belysa det faktum att medborgarförslaget kanske hade handlat om mer eller 
annorlunda saker om det hade varit så att ett annat utvecklingsprojekt i Saltsjöbaden hade 
tagit fart vid det här laget. Vi vill pånytt uppmärksamma eftersom kommunen misslyckats med 
upphandlingen och att det är utdraget på tiden och att därför står multianläggningen och 
väntar på att upphandlingen av simhallen ska dra igång. Det hade kanske funnits mer om 
man gjort korrekt. "
- - - - -
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§ 38                FRN 2020/53

Redovisning delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
FRN 2020/50 Riktat bidrag till Fisksätra IF, 2020-04-01

FRN 2020/55 Reviderad sammanträdestid för  fritidsnämnden den 22 april 2020, 2020-04-15
 

Handlingar i ärendet 
Redovisning delegationsbeslut april
Bilaga 1 Ordförandebeslut - Riktat bidrag till Fisksätra IF 20200401
Bilaga 1:1 Tjsk Riktat bidrag till Fisksätra IF  20200401
ordförandebeslut sammanträdestid 22 april
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
 
- - - - - -
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§ 39

Redovisning anmälda handlingar

Beslut
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.
 

Ärendet
2020-04-20   Brev  Skidåkning i Nacka anno 2021 från Saltsjöbadens Golfklubb, 
Saltsjöbadens IF
2020-04-21   Brev  Synpunkter på nedläggning av Velamsundsbussen från Nacka Ridklubb

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.
 
- - - - - -
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§ 40                FRN 2020/54

Åtgärder i föreningsbidragen för att kompensera 
föreningar som förlorar ekonomiskt till följd av 
spridningen av Coronaviruset (COVID-19) 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att aktivitetsbidragen avseende våren 2020 baseras på redovisningen 
för genomförda aktiviteter under våren 2019.

Sammanfattning av ärendet 
De ekonomiska konsekvenserna av Coronavirusets utbredning slår hårt mot föreningslivet i 
Nacka. För att minska de ekonomiska effekterna av inställda aktiviteter för föreningarna 
föreslås därför utbetalningarna av aktivitetsbidragen baseras på redovisningen för samma 
period föregående år.

Handlingar i ärendet 
Åtgärder i föreningsbidragen för att kompensera föreningar som förlorar ekonomiskt till följd 
av spridningen av Coronaviruset (COVID-19)
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.
 
- - - - -
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Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 41                FRN 2020/56

Avsteg från riktlinjerna gällande administrationsbidraget 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att föreningar som söker administrationsbidrag avseende 2020 ska 
ges uppskov med inkomna årsmöteshandlingar till och med senast 2020-12-31. Vidare 
beslutas föreningarna ges möjlighet att hålla årsmöten per capsulam.

Sammanfattning av ärendet 
I samband med utbetalningen av Fritidsnämndens årliga administrationsbidrag ska 
föreningarnas ansökan vara kompletterade med årsmöteshandlingar. På grund av restriktioner 
att träffas i större grupper, som en effekt av Coronavirusets utbredning, föreslås därför 
föreningarna få uppskov med inkomna årsmöteshandlingar till och med senast 2020-12-31. 
Föreningarna föreslås även få möjlighet att hålla årsmöten Per capsulam.

Handlingar i ärendet 
Avsteg från riktlinjerna kring Administrationsbidraget
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag.
 
- - - - -
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